
Protokół Nr XLVIII/22
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 27 października 2022r.

XLVIII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 27 października 2022 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:55 tego 
samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
- Artur Brandys
- Joanna Kalus-Grzegorzek
- Joanna Kurasz

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XLVIII/596-603/22.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 16 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Grażynę Matuszczyk oraz 
Radnego Wojciecha Dudek. Jako Przewodniczącą Komisji zaproponował Radną Grażynę 
Matuszczyk.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (5) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Adam Ratka, 
Mateusz Szweda
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2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wycofania z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu wynagradzania nauczycieli. Dodał, że 
projekt uchwały nie był także opiniowany przez Komisję Budżetu.

Głosowano w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (5) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Adam Ratka, 
Mateusz Szweda

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XLVII 
Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki

4. Raport o stanie realizacji zadań oświatowych wykonanych przez Gminę Orzesze za 
rok szkolny 2021/2022
Przewodniczący poinformował, że raport był przedmiotem analizy przez Komisję Rozwoju 
Miasta, a także był radnym udostępniony w wersji elektronicznej. Wobec braku pytań i uwag 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie raportu.
Treść Raportu zamieszczono w załączniku Nr 1 do protokołu.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia raportu o stanie realizacji zadań oświatowych wykonanych przez Gminę Orzesze za 
rok szkolny 2021/2022. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (5) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Adam Ratka, 
Mateusz Szweda
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W trakcie punktu 5 na posiedzenie przybył Radny Adam Ratka – 17 osób obecnych na sali

5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił etapy realizacji następujących zadań 
inwestycyjnych:

 budowa centrum przesiadkowego,

 budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych,

 budowa sieci (linii) oświetlenia ulicznego w ciągu ul.Willowej w Orzeszu-Zazdrości, 
ul.Fabrycznej w Orzeszu-Jaśkowicach, ul.Krasickiego w Orzeszu-Zawadzie, ul.Odro-
dzenia w Orzeszu-Zawiści,

 rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 6 w Orzeszu-Zawiści o dziewięcioodziałowe 
przedszkole

Poinformował o oddanym do użytku boisku wielofunkcyjnym w Orzeszu-Zawiści oraz wyko-
nanym zjeździe z ul.Mikołowskiej w celu skomunikowania budynku OSP w Orzeszu- Zawi-
ści.

Następnie omówił kwestie dotyczące remontów dróg. Poinformował także o:
 zmianie organizacji ruchu w Zawadzie oraz Jaśkowicach ze względu na wzmożony 

ruch samochodów w okolicy cmentarza w związku z 1 listopada,
 odbytej dyskusji publicznej dotyczącej Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego,
 kontynuacji prac nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego w Orzeszu dla Sołectwa Zawada,
 wybranym wykonawcy do opracowania miejscowego plan zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Orzesze dla terenu osadników pyłu Elektrowni „Łaziska”,
 zmniejszającej się różnicy pomiędzy liczbą osób zameldowanych na terenie Orzesza a 

liczbą osób, które figurują w złożonych deklaracjach dotyczących odpadów 
komunalnych,

 braku odpowiedzi z firmy NT Industry w temacie sprzedaży budynku biurowca w 
Jaśkowicach,

 koniczności szczegółowego przeanalizowania tematu dotyczącego kupna przez miasto
budynku za sklepem Netto.

Radni poruszyli sprawy dotyczące:
 unieważnionego przetargu na zadanie „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w 

Gminie Orzesze - zaprojektowanie i budowa instalacji przetwarzania odpadów 
organicznych (osadów ściekowych) w procesie hydrotermalnej karbonizacji na terenie
oczyszczalni ścieków w Orzeszu”,

 działek własności gminy, które mogłyby być przeznaczone do sprzedaży 
mieszkańcom, którzy zostaną wywłaszczeni w przypadku przebiegu kolei dużych 
prędkości w ramach budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego,

 budowy sieci kanalizacji deszczowej w ciągu ul.Suszeckiej w Orzeszu-Woszczycach,
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 przetargu na wybór wykonawcy rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 6 w Orzeszu-
Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole w kontekście zagwarantowanej dostawy 
gazu,

 szkód górniczych występujących na prywatnych posesjach,
 prowadzonych prac porządkowych na terenie w okolicy sklepu Netto,
 wyników ankiety na temat uruchomienia połączeń kolejowych na trasie Orzesze-

Jaśkowice - Tychy prowadzonej wśród mieszkańców w ramach konsultacji 
społecznych.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Szkód Górniczych 
przekazał informacje dotyczące: 

 Rozporządzenia Wojewody Śląskiego w sprawie zwalczania zgnilca amerykańskiego 
pszczół,

 możliwości wypełnienia przez mieszkańców do 31 października 2022 roku ankiety 
związanej ze sprzedażą węgla po preferencyjnych cenach.

Przewodniczący Rady poinformował o:
 złożonych dwóch interpelacjach dotyczących ulicy Kominiarskiej oraz Stadionu 

Miejskiego,
 zaplanowanym na dzień 5 listopada o godz. 12.00 na Placu Wolności w Katowicach 

Śląskim proteście przeciwko CPK.

6. Uchwały
a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2022-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2022-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Mateusz Szweda

Na posiedzenie przybył Radny Mateusz Szweda – 18 osób obecnych na sali
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b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2022 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

W związku z pytaniem Skarbnik Miasta wyjaśniła, że w odniesieniu do ustawy o dodatku 
węglowym środki zabezpieczane w budżecie dotyczą dopłaty do węgla dla mieszkańców oraz
tzw. odbiorców wrażliwych czyli szkół, jednostek, stowarzyszeń OSP.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2022 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany stawek dotacji przedmiotowych dla 
samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej na 2022 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2022 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz
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d) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych 
przy ul.Dworcowej i ul.Gliwickiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych przy 
ul.Dworcowej i ul.Gliwickiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz

e) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
w drodze komunalizacji
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w 
drodze komunalizacji. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz

f) Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Orzesze. 
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Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz

g) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania uczniom uzdolnionym 
stypendiów naukowych w ramach "Lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży w Mieście Orzesze"
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 27 października 2022r. z przeprowadzonych konsultacji 
w celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 
ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektu aktu prawa 
miejscowego w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania uczniom uzdolnionym stypendiów 
naukowych w ramach "Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 
młodzieży w Mieście Orzesze".

Protokół stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia zasad i trybu udzielania uczniom uzdolnionym 
stypendiów naukowych w ramach "Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieży w Mieście Orzesze". 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz

h) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu wynagradzania nauczycieli
Wycofane z porządku obrad

i) Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.
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Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr 
Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Artur Brandys, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz

7. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych
Przewodniczący poinformował, że wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczeń 
majątkowych dokonały tego w ustawowym terminie. Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu
zawiera informacje przedłożone przez:

 Wojewodę w stosunku do Burmistrza i Przewodniczącego Rady, 

 Burmistrza w stosunku do dyrektorów jednostek organizacyjnych i pracowników 
Urzędu, 

 Przewodniczącego Rady w stosunku do radnych.

8. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XLVIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w 
posiedzeniu.

                                                      Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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